

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/967 and T/982) as well as of the oral statement⁵¹ of the special representative, in particular that:

(a) Dusa Mareb, as elsewhere in the Territory, hunting is carried on within the limits, and according to the rules, prescribed in the relevant regulations in force,

(b) The allegation that members of the Somali Youth League are discriminated against by the Resident of Dusa Mareb is without foundation,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to:

(a) The observations of the Administering Authority; and

(b) The following recommendation on political organizations adopted by the Council at its eleventh session:

"Political organizations

"The Council, noting with satisfaction the steps taken by the Administering Authority to give political parties an increased role in the political organs of the Territory, shares the hope expressed by the Visiting Mission of 1951 that the leaders of political parties will emphasize increasingly the constructive aspect of their role.

"The Council, noting that the present law regulating the activities of political parties, which was enacted during the period of the former Military Administration, is shortly to be replaced by a new law, urges the Administering Authority to put such a law into effect as soon as possible.";

2. *Recommends* that the Administering Authority continue to take measures to dissipate the feeling on the part of the Somali Youth League that their party is discriminated against;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

514 (XI). Petition from Mr. Nur Allakal and others (T/Pet.11/65 and Add.1-3) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Mr. Nur Allakal and others (T/Pet. 11/65 and Add.1-3), in consultation with Italy as the

⁵¹ See document T/C.2/SR.17.

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/967 et T/982), ainsi que de la déclaration verbale⁵¹ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) A Doussa Mareb, comme partout ailleurs dans le Territoire, la chasse est pratiquée dans les limites et sous les conditions prévues par les règlements en vigueur,

b) La déclaration selon laquelle le Résident de Doussa Mareb aurait agi de façon discriminatoire au détriment des membres de la Ligue de la jeunesse somalie est sans fondement,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires:

a) Sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

b) Sur la recommandation suivante que le Conseil a adoptée à sa onzième session au sujet des organisations politiques:

"Organisations politiques

"Le Conseil, prenant acte avec satisfaction des mesures que l'Autorité chargée de l'administration a prises pour confier aux partis politiques un rôle plus important dans les organes politiques du Territoire, exprime l'espoir, comme l'a fait la Mission de visite de 1951, que les chefs des partis politiques accorderont une importance accrue à l'aspect constructif de leur rôle.

"Le Conseil, prenant acte du fait qu'une loi nouvelle doit prochainement remplacer la loi, promulguée sous l'ancienne Administration militaire, qui régit encore actuellement l'activité des partis politiques, demande instamment à l'Autorité chargée de l'administration de mettre cette nouvelle loi en vigueur dans le plus bref délai possible";

2. *Recommande* à l'Autorité chargée de l'administration de continuer à prendre toutes mesures utiles en vue de dissiper l'impression qu'éprouve la Ligue de la jeunesse somalie que ce parti est l'objet de mesures discriminatoires;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

514 (XI). Pétition de M. Nur Allakal et d'autres (T/Pet.11/65 et Add.1, 2 et 3) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de M. Nur Allakal et d'autres (T/Pet.11/65 et Add.1, 2 et 3), en consultation avec l'Italie, Autorité

⁵¹ Voir le document T/C.2/SR.17.

Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/978 and T/988) as well as of the oral statement⁵² of the special representative, in particular that:

(a) The land occupied by the Società Agricola Italo-Somala in the Villabruzzi area was legally acquired by the Society,

(b) Negotiations are being carried out between the Society and the local population concerned with a view to settling the land dispute by amicable arrangement,

(c) In the incident referred to in the petition, a number of tribesmen were arrested because they intended to oppose by force of arms the mapping out operations of the society, but no looting whatsoever took place,

(d) The petitioner's allegations regarding Chief Isgove are unfounded,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that a settlement agreeable to the local population will soon be reached in regard to the land dispute referred to in the petition;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

515 (XI). Petition from the Somali Youth League, Branch of Afmadu (T/Pet.11/68), concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Somali Youth League, Branch of Afmadu (T/Pet.11/68), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/978) as well as of the oral statement⁵³ of the special representative, in particular that:

(a) The re-opening of the Forwama Canal had to be postponed because of its prohibitive cost, but the Administration plans to bore deep wells in the area as the best means of solving the problem of water shortage,

⁵² *Ibid.*

⁵³ *Ibid.*

chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/978 et T/988), ainsi que de la déclaration verbale⁵² du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les terres occupées par la Società Agricola Italo-Somala dans la région de Villabruzzi ont été légalement acquises par cette société,

b) Des négociations sont en cours entre la société et la population locale intéressée en vue du règlement à l'amiable de ce litige,

c) Lors de l'incident signalé dans la pétition, plusieurs habitants ont été arrêtés parce qu'ils avaient manifesté l'intention de s'opposer par les armes aux opérations de bornage entreprises par la société, mais il n'y a eu absolument aucun acte de pillage,

d) Les déclarations des pétitionnaires concernant le chef Isgove sont sans fondement,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* qu'un règlement acceptable pour la population locale sera bientôt conclu en ce qui concerne le litige foncier signalé dans la pétition;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

515 (XI). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Afmadu (T/Pet.11/68), concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Afmadu (T/Pet.11/68), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/978), ainsi que de la déclaration verbale⁵³ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La réouverture du canal Forwama a dû être ajournée en raison de son coût prohibitif, mais l'Administration se propose de creuser dans la région des puits profonds, ce qui constitue le meilleur moyen de résoudre le problème de l'eau,

⁵² *Ibid.*

⁵³ *Ibid.*